
udem v Hrádku nejvfce vadi 
spatné ovzduSi v zimë
HRÁDEK S o u cástí besedy
0 podobé sportovn i haly bylo
1 projednání návrhu nového  
strateg ického  plánu Hrádku  
pro období 2015-2025. Ukázalo  
se , ze lidem nejvíce vad í 
sm og v zimru'ch m ésících .

„Musím podékovat místním za §i- 
rokou zpëtnou vazbu, kterou obci 
poskytli ve formé vyplnénÿch do- 
tazníkü. Téch dorazilo úctyhodnych 
526. Vysledky jsm e zahrnuli do do- 
kum entu,“ fekl starosta obce Ro
bert Borski. Na setkání se prítomní 
obyvatelé mohli podrobnéji sezná- 
mit s dlouhodobymi plány, aby je 
tak jeáté mohli ovlivnit v samotném 
zárodku. Strategickÿ plán se bude

schvalovat v cervnu, takze se stále 
jedná o „zivou listinu“. Ti, kterí se 
nedostavili, jej mohou dále pripo- 
mínkovat na internetu, kde se návr- 
hy objeví.

Jejich smyslem je pfipravit rozvoj 
obce tak, aby bylo jasné, kde se bude 
nacházet v roce 2025. Plán zahrnuje 
tfi body - infrastrukturu, spolecnost 
a hospodárství. Je s ním spojen také 
navrzenÿ slogan, ktery se taktéz dá 
jeáté zménit. Zní: „Hrádek 2025... 
bezpecná a prosperující obec pro kva- 
litní zivot obyvatel, podporující rozvoj 
podnikání a zaméstnanosti, prátelská 
k zivotnímu prostredí, atraktivní pro 
vsechny návstévníky.“ Nebo jen krátce: 
„Hrádek -  radost zít!“ nebo „Hrádek: 
rozdélen zdmi, spojen srdci“.

Lidé si chválí prostredí
Lidé si v obci nejvíce cení hezkého 

prostredí, dobré dopravní dostupnos- 
ti, bezpecnosti. Chtéjí, aby byl Hrá
dek v budoucnu klidnou, zelenou obci 
s potrebou setkávání se s ostatními 
obyvateli.

Ohledné infrastruktury nejcastéji 
pripomínkovali scházející chodní- 
ky, parkovací plochy, inzenÿrské sité 
a osvétlení. Nékterí uvedli, ze postráda- 
jí kanalizaci, sportovisté, zdravotnické 
zarízení, k cemuz starosta doplnil, ze 
se zatim nedarí do obce nasmlouvat lé- 
kafe. Malé procento respondentü dále 
zmínilo potrebu kulturního a sociální- 
ho zarízení a aktivit pro mládez. Podle 
nich je nevyhovující stav místních ko- 
munikací, nakládání s odpady, zeleñ 
nebo zimní údrzba.

Ohledné území smérovaly stíznos- 
ti nejcastéji na zimní smog. Jelikoz je 
v oblasti velká nezaméstnanost, lidé 
topí nekvalitním palivem. Borski po- 
znamenal, ze se jedná o globální pro- 
blém, ktery zatim nemá reSení. „Kraj 
nám chce dát vétsí pravomoci kontro- 
lovat lidi, cím topí. Toto zrovna nepo- 
vazuji za sfastnÿ nápad,“ uvedl Borski.

Hrádectí se také vyjádrili, ze celko- 
vé je na Jablunkovsku malá podpora 
zaméstnanosti, coz by se mélo zménit. 
Konkrétnë v obci by rádi vice vyuzili 
areál JZD. Dále si stézovali na auta, 
která po místní komunikaci jezdí vel- 
kou rychlostí, zádali nové prechody pro

chodce nebo retardéry. Jy vsak na silni- 
ci II. tfídy bÿt nemohou. Pfáli by si dále 
upravovat verejná prostranství v duchu 
zajímavého parcíku, ktery vznikl pred 
radnicí.

Jakÿ bude rok 2015?
Starosta Borski jesté zmínil pár 

plánú na letoání rok. Hovoril o stavbé 
hfistë s umélÿm povrchem u polské 
skoly s pomocí dvoumilionové dota- 
ce, o pfípravé projektu hfisté v cent- 
ru, které se bude stavét na etapy, dále 
o tom, ze obec koupila pozemek v kopci 
nad Hrádkem, kde se také zvelebí hriá- 
të, stejnë jako to od TJ Sokol.

„Letos budeme opravovat cesty za dva 
miliony korun, na lesním hfisti v lomu 
postavíme odpocinkovy pfístfesek, 
predéláme zázemí pro tenisty a rozáírí- 
me muzeum i parcík. V plánu jsou dva 
prechody pro chodce a prestavba pro 
druzinu nad materskou skolkou. Pocí- 
táme i s parkovistém pod hrbitovem, ale 
nejdnve k tomu musíme zménit územní 
plán,“ vypocítával Borski.

Dodal, ze se také fesí, co s budovou 
u nádrazí. „Stojí na obecním pozem- 
ku, ale patrí Správé zeleznicní doprav
ní cesty, která ji chtéla zbourat. Misto, 
aby nám ji darovali, investují radéji 
milion korun do likvidace. Nám ji na- 
bídli za trzní cenu. Budeme s nimi dále 
jednat o príznivéjSí nabídce, pokud se 
dohodneme, uvazovali jsme i o úvéru 
na koupi,“ sdélil starosta. (JAG)

BESEDA. Lidé pfisli debatovat o tom, kam se bude dalsích deset let obec 
ubírat. foto  | ja n a  ga rtn ero vá


